

000001

03 AOUT 2022

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert N° 000001/AONO/MINTSS/CIPM/2022 du 03 AOUT 2022 pour l'Acquisition de cinq (05) véhicules pick-up 4X4, double cabine pour les Brigades d'Inspection et des Délégations Départementales du Travail (lot 1) et d'un (01) véhicule de fonction pour le Secrétariat Général (lot 2) (en Procédure d'urgence).

1. Objet de l'Appel d'Offres

Le Ministre du Travail et de la Sécurité Sociale lance un Appel d'Offres National Ouvert pour l'acquisition de cinq (05) véhicules pick-up 4X4, double cabine d'au plus 09 CV pour les Brigades d'Inspection et des Délégations Départementales du Travail (lot 1) et d'un (01) véhicule de fonction d'au plus 10 CV pour le Secrétariat Général (lot 2).

2. Consistance des prestations

Les prestations du présent marché comprennent l'Acquisition de cinq (05) véhicules de contrôle pick-up 4X4, double cabine pour les Inspections de Travail et d'un véhicule station wagon pour le Secrétariat Général.

3. Délai et lieu de livraison

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la livraison des véhicules objet du présent appel d'offres est de soixante (60) jours au garage Administratif.

4. Allotissement

Les prestations sont reparties en deux (02) lots. L'offre des soumissionnaires potentiels devra être faite en deux (02) lots séparés ainsi qu'il suit :

- Lot 1 : l'Acquisition de cinq (05) véhicules pick-up 4X4, double cabine pour les Brigades d'Inspection et des Délégations Départementales du Travail ;
- Lot 2 : l'Acquisition d'un (01) véhicule de fonction pour le Secrétariat Général.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de :

- pour le lot 1 : Cent Quarante Sept Millions Cinq Cent Mille (147 500 000) FCFA ;
- pour le lot 2 : Quatre Vingt Millions (80 000 000) FCFA.

6. Participation et origine

La participation au présent appel d'offres est ouverte aux entreprises de droit camerounais.

7. Financement

Les prestations objet du présent appel d'offres sont financées par le Budget d'Investissement Public du Ministère du Travail et de la Sécurité Sociale de l'exercice 2022, sur les lignes d'imputation budgétaire :

- Lot 1 : n°**56-41-018-01-340010-524311**
- Lot 2 : n°**56-41-159-05-340010-524311**

8. Consultation et Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables au Service des Marchés Publics du MINTSS, porte 111, Téléphone 222 23 05 60 dès publication du présent Avis sur présentation d'une quittance de versement au Trésor Public d'une somme non remboursable de 150 000 (Cent Cinquante mille francs CFA), représentant les frais d'achat du dossier.

La copie dudit reçu sera déposée au service des marchés Publics du MINTSS lors du retrait du Dossier d'Appel d'Offres.

9. Remise des offres

Chaque offre rédigée en anglais ou en français sera déposée contre décharge au service des marchés Publics du MINTSS au plus tard le 31/08/2022 à 13heures heures précises. Elles seront présentées sous pli fermé en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, et devront porter la mention :

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert en Procédure d'urgence N° 000001/AONO/MINTSS/CIPM/2022 du 03 AOUT 2022 pour l'Acquisition de cinq (05) véhicules pick-up 4X4, double cabine pour les Brigades d'Inspection et des Délégations Départementales du Travail (lot 1) et d'un (01) véhicule de fonction pour le Secrétariat Général (lot 2).

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

10. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission, établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des Finances et dont la liste figure dans la pièce 10 du DAO, d'un montant remboursable de

- Deux Millions Neuf Cent Cinquante mille (2 950 000) pour le lot 1 et
- Un million six cent Mille (1 600 000) pour le lot 2

11. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en original ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent être datées de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou par tout autre organisme financier agréé par le Ministère chargé des Finances entraîne le rejet immédiat de l'offre du candidat.

12. Ouverture des plis

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et financières aura lieu le 24/07/2019 à 14 heures dans la salle de conférences du MINTSS, porte 117.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

13. Critères d'évaluation

13.1 Critères éliminatoires

- Absence ou non-conformité persistante d'une pièce du dossier administratif après 48 heures ;
- Absence ou non-conformité d'une caution de soumission à l'Ouverture ;
- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- Absence de prospectus originale accompagnés des fiches techniques du fabricant ;
- Absence de l'attestation de disponibilité des pièces de rechange par la maison de fabrication;
- Non-respect de cinq (05) des six (06) critères essentiels ;
- Non production d'une déclaration sur l'honneur attestant le non abandon d'un marché au cours des trois (03) dernières années ;
- Non-respect des caractéristiques techniques détaillées et prospectus;
- Absence du Certificat d'homologation des véhicules délivré par le Ministère des Transports ;
- Autorisation du fabricant ;
- Non-respect des caractéristiques majeures suivantes ;

Lot 1

- Puissance fiscale au plus 09 CV ;
- Cylindrée \geq 2442 CC;
- Garde au sol \geq 215 ;
- Source d'énergie diesel ou essence.

Lot 2

- Puissance fiscale au plus 10 CV ;
- Cylindrée \geq 2442 CC;
- Garde au sol \geq 200 ;
- Source d'énergie diesel ou essence.

13.2. Critères essentiels

Les critères essentiels à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur :

- La présentation de l'offre ;
- L'expérience similaire du soumissionnaire dans la commande publique ;
- Le délai de livraison ;
- La garantie d'un (1) an ;
- Service après-vente;
- L'acceptation du CCAP et DF paraphés, signés, datés et portant la mention « Lu et Approuvé ».

14. attribution

Le marché sera attribué au soumissionnaire dont l'offre aura été évaluée la moins disante après avoir obtenu une satisfaction de 80% des autres spécifications techniques

Un soumissionnaire peut être attributaire des deux (02) lots à la fois.

15. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une durée de **90 jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

16. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au service des marchés, porte 111, téléphone 222 23 05 60.

17. Dénonciation, corruption et mauvaises pratiques

Pour toute tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler le MINMAP ou envoyer un SMS aux numéros suivants : 673 20 57 25/699 37 07 48 ou le cabinet du MINTSS au 222 23 00 04.

Yaoundé, le

03 AOUT 2022

Copies :

- ARMP;
- PCIPM;
- MINMAP ;
- MINTSS ;
- Service des Marchés Publics/MINTSS ;
- Affichage.



Grégoire OWONA

National Open Invitation to Tender No. /AONO/MINTSS/CIPM/2022 of for the Purchase of five (05) 4WD pick-ups , double cabins for the Inspection Brigades and the Divisional Delegations of Labour and Social Security (lot 1) and one (01) function vehicle for the Secretariat General (lot 2) (in Emergency Procedure).

1. Purpose of this Invitation to Tender

The Minister of Labour and Social Security hereby launches a national open invitation to tender for the Purchase of five (05) 4WD pick-ups , double cabins with at most 09 horsepower for the Inspection Brigades and the Divisional Delegations of Labour and Social Security (lot 1) and one (01) function vehicle with at most 10 horsepower (hp) for the Secretariat General (lot 2).

2. Nature of Provisions

The services include the purchase of five (05) 4WD pick-ups , double cabins with at most 09 horsepower for the Inspection Brigades and the Divisional Delegations of Labour and Social Security (lot 1) and one (01) function vehicle with at most 10 horsepower (hp) and station wagon for the Secretariat General (lot 2).

3. Time and Place of Delivery

The maximum time limit set by the Project Owner for the delivery of the above-mentioned vehicles is of sixty (60) days at the administrative garage.

4. Allotment

The services are divided into two (02) lots. Potential bidders must submit their bids in two (02) separate lots as follows

- Lot 1: the purchase of five (05) 4WD pick-ups , double cabins for the Inspection Brigades and the Divisional Delegations of Labour;
- Lot 2: the purchase of one (01) service vehicle for the Secretariat General.

5. Estimated Cost

The estimated cost upon completion of prior studies amounts to:

- for lot 1: One hundred and forty seven million five hundred thousand (147,500,000) CFA Francs;
- for lot 2: Eighty Million (80,000,000) CFA Francs.

6. Participation and Origin

This Invitation to tender is opened to Companies under Cameroonian law.

7. Funding

The provisions of this Invitation to tender shall be financed by the Public Investment Budget of the Ministry of Labour and Social Security of the 2022 Financial Year under the budgetary head:

- Lot 1: No.56-41-018-01-340010-524311
- Lot 2: No.56-41-159-05-340010-524311

8. Consultation and Acquisition of the Tender File

The Tender File can be consulted and obtained from the Contract Service of MINTSS Room 111, Telephone 222 23 05 60, as from the publication of this notice during working hours, upon presentation of a payment slip of a non-refundable amount of One hundred and fifty thousand (150,000) CFA Francs payable at the Public Treasury, as handling fees. The copy of the said slip shall be presented while obtaining the Tender File from the Public Contract Service, MINTSS.

9. Submission of Bids

Each bid drafted either in English or French shall be submitted to the Public Contract Service of MINTSS on or before the 21/08/22 at 1:00 pm, local time. They shall be in sealed envelopes in seven (07) copies including one (01) original and six (06) photocopies labelled as such, and shall bear the following inscription:

000001

National Open Invitation to Tender in Emergency Procedure No. /AONO/MINTSS/CIPM/2022 of for the Purchase of five (05) 4WD pick-ups , double cabins for the Inspection Brigades and the

General (lot 2).

"To be opened only during the bid-opening session"

10. Interim Surety Bond

Each bidder shall attach to their administrative documents, a bid bond issued by a first-class financial institution approved by the Ministry of Finances and the list of which is given in appendix No. 12 of the DAO, consisting of a refundable amount of

- Two Million Nine Hundred and Fifty Thousand (2,950,000) CFA Francs for Lot 1 and
- One million six hundred thousand (1,600,000) CFA Francs for Lot 2

11. Admissibility of Bids

For the file not to be rejected, other required administrative documents shall be duly provided in originals or certified true copies signed by the competent services or authorities in accordance with Specific Rules laid down by this invitation notice. They shall not be older than three (03) months as from the submission deadline of bids or be established after the effective and closing date of this invitation notice.

Especially the absence of the Bid Bond issued by a first-class bank or any other financial institution approved by the Ministry of finances shall lead to the outright rejection of the bid.

12 Opening of Bids

The opening of administrative documents and technical and financial offers shall take place on the 21/03/2017 at 2:00 pm, local time at the Conference Hall, Room 117.

Only bidders or one of their duly mandated representatives shall be called upon to attend that session.

13 Evaluation criteria

13.1 Elimination Criteria

- The absence or the non-conformity of one document of the administrative file after 48 hours ;
- Absence of the Bid Bond at the opening of tenders ;
- False declaration or falsified documents;
- Absence of flyers accompanied by the Manufacturer Data and Operating and Maintenance Manual;
- Absence of a sworn declaration of the bidder attesting to the availability of spare parts in the Cameroonian market;
- Non-compliance with five (05) of the six (06) essential criteria;
- Failing to produce a sworn declaration attesting of the non-abandonment of any contract during the last three (03) months.
- Non-compliance with one of the major technical features:
- Absence of the qualification approval certificate issued by the Ministry of Transports;
- Manufacturer's authorization ;
- Failure to comply with the following major technical characteristics:

Lot 1

- Horsepower of at most 09 CV;
- Cylindrée \geq 2442 CC;
- Ground clearance \geq 215 ;
- Source of energy: diesel or essence.

Lot 2

- Horsepower of at most 09 CV;
- Cylindrée \geq 2442 CC;
- Ground clearance \geq 200 ;
- Source of energy : diesel or essence.

13.2. Essential Criteria

The criteria for the qualification of bidders shall be based on:

- The presentation of the bid;
- The Bidder's experience in public procurement in Cameroon;
- One (1) year Warranty;
- After sales service (at least 3 workshops in the country) ;
- CCAP and DF Acceptance ;

14. Awarding of the Contract

The contract shall be awarded to the bidder whose offer must have been assessed to be financially the lowest with 80% satisfaction of other technical specifications;
One bidder can be awarded all the two (02) lots.

15. Validity of Bids

Bidders shall remain committed to their offers for a period of **90 days** from the deadline prescribed for the submission of bids.

16 Additional Information

Additional Information can be obtained from the Public Contract Service, Room 111, telephone 222 23 05 60, during working hours .

17. Denunciation, Corruption and Malpractice

For any corruption attempt or malpractice, please do call MINMAP or text an SMS to the following numbers:
673 20 57 25/699 37 07 48 or to MINTSS Cabinet through **222 23 00 04**.

Yaounde, on 03 AOUT 2022

Copies:

- ARMP ;
- PCIPM;
- MINMAP ;
- MINTSS;
- Public Contract Service of MINTSS;
- Posting.



Grégoire OWONA